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Lončar: Moguće je da ćemo vakcinu primati jednom godišnje 

Trenutno dostupna istraživanja koja se rade u zemljama gde je vakcinisan najveći broj ljudi ukazuju na to 

da postoje dva moguća modela za primanje treće doze vakcine protiv koronavirusa, rekao je ministar 

zdravlja Zlatibor Lončar. 

Na pitanje Tanjuga kako će se i kada primiti treća doza, Zlatibor Lončar objašnjava da će se, u zavisnosti 

od toga šta ispitivanja pokažu, treća doza primiti od devet do 12 meseci posle druge doze, ili će se posle 

godinu dana ponovo primiti dve doze. 

Ministar zdravlja ukazuje na to da veliki broj zemalja, a pre svega proizvođači vakcina, trenutno rade 

ispitivanja koja se tiču imunološkog odgovora na vakcinu, pa samim tim i potrebe za trećom dozom. 

"To nisu definitivni rezultati, za to ispitivanje potrebno je vreme da bi se sagledali i imunološki odgovor i 

antitela, te kada je pravi momenat za sledeću dozu. Mislim da idemo ka tome da bude kao vakcina za 

sezonski grip, kada će morati minimum jednom godišnje da se primi", istakao je Lončar. 

Poručio je da će pobeda nad pandemijom doći onda kada se vakciniše dovoljan broj ljudi, te da sve zavisi 

od brzine imunizacije. 

Na pitanje koliko je realno očekivati novi talas na jesen, Lončar kaže da ne treba licitirati i opustiti se 

tokom leta jer nas je, kako kaže, korona naučila da je nepredvidiva. 

"Moramo da shvatimo da se korona ponaša kako joj mi dozvolimo i koliko joj prostora ostavljamo da se 

širi. Najbitnije je to da ako se što više ljudi vakciniše u što kraćem roku, mi tada virusu zadajemo udarac 

da se ne prenosi i da nema prostora da mutira praveći nove sojeve i probleme", objasnio je ministar. 

Upitan da li i stručnjaci u Srbiji rade istraživanja oko efikasnosti vakcina, Lončar navodi da se i u našoj 

zemlji, shodno kapacitetima i mogućnostima, rade sva ispitivanja vakcina koje su dostupne u Srbiji. 



 
 

"Postoje katedre na Medicinskom fakultetu, Insitutu za javno zdravlje, te neke duge ustanove koje se 

time bave. Mi kao ozbiljna država sa vrhunskim naučnicima smo ulagali u te katedre, ljude i institute i 

sada se dokazalo da smo bili u pravu jer ćemo zahvaljući njima imati srpske rezultate istraživanja", 

poručio je on. 

Kaže da Srbija ne može da izađe sa rezultatima pre zemalja koje su vakcine proizvodile, ali ukazuje na to 

da će, bez obzira na njihove analize, Srbija uraditi i svoje kompletno istraživanje. 

"Verovaćemo svim ispitivanjima koja budu utemeljena na stručnim dokazima i činjenicama, ali mi 

radimo i svoja istraživanja i mislim da je to odgovorna politika države", istakao je Lončar. 

Ministar poručuje da su srpski naučnici priznati širom sveta, te da učestvuju u globalnom istraživanju u 

vezi sa pandemijom, te ukazao na to da Evropa računa na analize urađene u Srbiji. 

"Ova kriza je pokazala kako je Srbija reagovala i kakve su ocene iz sveta i Evrope i naravno da Evropa 

računa na naše analize, ali ne ide niko naš u Evropu ili SAD već ih radimo ovde, a onda se to prenosi u 

analizu podataka", objašnjava Lončar. 

Podsetio je na to da je Srbija, zahvaljujući domaćim stručnjacima, imala zeleni sertifikat pre Evropske 

unije. 

 

 

Šekler o novim merama: Kada bih govorio u ime koronavirusa, rekao bih – jupi, super 

Virusolog Milanko Šekler kaže za RTS povodom novih, blažih mera Kriznog štaba, da će one omogućiti 

virusu da ostane u populaciji i sačeka jesen. Da sam koronavirus, rekao bih fenomenalno, rekao je Šekler. 



 
 

Milanko Šekler je u Dnevniku RTS-a govorio o popuštanju mera protiv koronavirusa i upozorio da će 

blaže mere omogućiti virusu da preživi leto, da ostane u populaciji i sačeka jesen. "To je pravi put za 

njega", ocenio je Šekler. 

O indijskom soju: Potrebna manja količina da bi se inficirali 

Šekler se osvrnuo i na "Delta", odnosno indijski soj koronavirusa. 

Istakao je da su kod njega potrebne manje količine da bi se inficirali, ali da se ništa ne menja što se tiče 

smrtnosti i simptoma. 

"Da sam koronavirus, rekao bih fenomenalno, hvala Bogu da je ovako", istakao je virusolog. 

Ukazao je da vakcinacija skoro da stoji, i da je vrlo loša struktura vakcinisanih. 

"Dobro je što su vakcinisani stariji, ali su oni manje aktivni, ne idu na žurke", ukazao je Šekler i dodao da 

su mladi radno aktivni i da tu fali vakcinacije. 

Naveo je primer Čilea, koji je imao skoro 47 odsto vakcinisanih kada je ukinuo skoro sve mere, a sada je 

tamo ponovo zaključavanje. 

"Ovim merama samo je legalizovano ono što se već dešavalo, svadbe su išle, treštale, ja sam to video u 

Kraljevu, svuda je sve noramlno radilo, niko više nikoga nije pretresao, proveravao, prekidao rad 

objekata", napomenuo je Šekler. 

Akcenat je, kako je ocenio, na kapacitetu i dužini rada objekata, a nije dat akcenat na to da se nose 

maske, drži distanca, proveri kakva je ventilacija. "Jel vi verujete da će maturanti na proslavama 

poštovati mere", upitao je Šekler. 

"Mislim da je virus oduševljen ovim merama. Kada bih govorio u njegovo ime, rekao bih - jupi, super", 

poručio je virusolog. 

Smatra da uslovljavanje ljudi da budu vakcinisani ili da urade test ako žele da idu na okupljanja, nije 

diskriminacija. 

"Srbija može da uslovljava ulaz u zemlju, zašto ne može da uslovljava ljude koji hoće da idu na svadbe, da 

moraju da se vakcinišu ili urade test", naveo je Šekler. 

Predlog za motivaciju mladih: Poklanjati im telefone i laptopove 

Što se tiče motivacije mladih da se vakcinišu, smatra da ih treba motivisati nekim stvarima koje ih 

zanimaju u ovoj fazi života. 

Pošto su, kako je rekao, u vreme rada od kuće i onlajn nastave internet provajderi napravili enormni 

profit, on bi od njih kao društveno odgovornih korporacija tražio da poklone telefone, tablete i 

laptopove koje bi onda delili mladima koji se vakcinišu. 



 
 

 

 

Dr Lalić: Nismo ozbiljno shvatili šta nam se dešava, a u ratu smo koji moramo da dobijemo 

Dekan Medicinskog fakulteta u Beogradu prof. dr Nebojša Lalić kaže za RTS da još nismo ozbiljno shvatili 

šta nam se dešava, da jesmo u poboljšanju kada je reč o epidemijskim brojevima, ali da i dalje imamo 

trocifren broj zaraženih na dnevnom nivou. Napominje da vakcina nije lek, ali da je ona jedan od 

najmoćnijih sredstava napravljenih u civilizaciji koji može da spasi život. 

Nebojša Lalić je gostujući u Dnevniku RTS-a rekao kako misli da mi još nismo ozbiljno shvatili ono što 

nam se dešava. 

"Svi žudimo za onim normalnim životom kakav je bio i što vreme duže prolazi taj osećaj je mnogo jači. 

Ali, nismo osetili ovu epidemiju kao rat ili kao opsadno stanje. Jednostavno nismo hteli to da prihvatimo 

i priznamo. Nismo hteli to da priznamo u smislu prekida izolacije i ostalih stvari. Mi trenutno nemamo 

situaciju da možemo da se opustimo" , naglašava Lalić. 

Navodi da imamo svaki dan trocifren broj zaraženih. 

"Jesmo u poboljšanju, ali ne treba zaboraviti da smo to malo počeli da delimo po fijokama na bolest, na 

ekonomski razvoj, na socijalne događaje i to je sad kao sve isto. Kao da ta epidemija nije bila prisutna i 

zaboravili smo na inicijalnu definiciju epidemije, a to je nula slučajeva mesec dana. Vidite koliko smo 

daleko od toga" istakao je Lalić. 

Ne bi, kaže, rekao da se mladi plaše vakcine, nego se sve to gleda kao neki nestvarni film u kome će sada 

neke najneverovatnije hipoteze da se ostvare. 



 
 

"A zaboravljena je osnovni klasični smisao vakcine, da je vakcina jedan od najmoćnijih sredstava 

napravljenih u civilizaciji koji može da spasi život. Sa druge strane, moramo da priznamo da nismo kao 

društvo imali dovoljno snage da tu informaciju svima baš približimo", kazao je Lalić. 

Napominje da je situacija na Medicinskom fakultetu dobra i da su se studenti odazvali vakcinaciji. 

"Mi smo računali da imamo između 60 i 70 odsto kompletno vakcinisanih studenata četvrte i pete 

godine i da se bližimo tom procentu što se tiče nižih godina, što znači da oni imaju tu svest o vakcinaciji", 

rekao je Lalić. 

Navodi da na Medicinskom fakultetu neće biti ekskurzija, a što se tiče okupljanja to je, kaže, širok pojam. 

"Nisam video zaključke Kriznog štaba i čini mi se da se zadržala distanca i sve epidemiološke mere da bi 

se sprečili kontakti. Mislim da je to najvažnije, pa je i broj u funkciji toga", napominje Lalić. 

Naglašava da je tu vakcina najvažnija. 

"Treba biti potpuno iskren, vakcina nije lek za kovid, ona je samo ogromna pomoć da se kovid bolje 

prevaziđe. Vakcini treba dati prostora, omogućiti da radi tako što ćemo se pridržavati svih mera kao i pre 

vakcine. To zvuči obeshrabrujuće, monotono, suvo, možda nerealno, ali mi se nalazimo u jednom ratu i 

taj rat moramo dobiti", zaključio je Lalić. 

 

 

Dr Gojković govorio od duplom mutantu, ali je otkrio i šta ga NAJVIŠE BRINE: Ako se ne potrudimo, 

opet će da SKOČI BROJ ZARAŽENIH! 

Epidemiološka situacija u Srbiji je stabilna, zaključili su danas članovi Kriznog štaba za suzbijanje zarazne 

bolesti kovid-19, zbog čega je dogovoren predlog o dodatnom popuštanju čak pet mera. Međutim, lekari 

su zbog nečega i dalje veoma zabrinuti. 



 
 

Broj zaraženih osoba na dnevnom nivou je već neko vreme konstantan, oko 200. Ohrabruje činjenica da 

se ubrzano prazne bolnice a neke i vraćaju i sistem koji je funkcionisao pre korona virusa. 

- Manje od 500 pacijenata se u bolnicama širom Srbije leči od kovida. Uveliko traje vraćanje 

zdravstvenog sistema u sve ono što smo imali pre kovida. Želimo da se što pre vratimo normalnim 

životnim tokovima i radu - rekao je danas nakon sednice Kriznog štaba pokrajinski sekretar za zdravstvo 

dr Zoran Gojković. 

Međutim, Srbija je u "zagrljaju" duplog mutanta, opasnog indijskog soja koja se pojavio i u nekim 

zemljama iz našeg komšiluka, poput Hrvatske, ali i na samom jugu naše zemlje - na Kosovu. 

Na pitanje šta nas dalje čeka s obzirom na to da u svetu "divlja" indijski soj korona virusa, koji je poznat i 

kao dupli mutant, a koji je registrovan i u nekim zemljama iz okruženja, Gojković kaže da se sprovode 

mere, ali da ga zabrinjava nešto drugo. 

- Na dnevnom nivou u ovom trenutku imamo svega 10 odsto vakinisanih ljudi u odnosu na broj koji smo 

imali u prethodnih nekoliko meseci. To je ono što je naša najveća briga. Tu smo na 48 odsto vakcinisanih, 

ali život mora da se nastavi. Pratićemo brojke, pratićemo situaciju - zaključio je Gojković. 

On je ponovo apelovao da se građani, a posebno mladi, vakcinišu protiv korona virusa, budući da je više 

od 70 odsto starijih već imunizovano. 

- Ako to u sledećem periodu uspemo, mi ćemo ići u dobrom pravcu. U protivnom, možemo da dođemo u 

situaciju da ponovo imamo povećanje broja zaraženih. Manje ljudi je sada u zatvorenom prostoru, što je 

dobro. Vakinacija je jedini izlaz iz ove situacije - naglasio je pokrajinski sekretar. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Šest ambulantnih vozila donacija SAD Srbiji 

BEOGRAD - Ambasador SAD u Srbiji Entoni Godfri uručio je danas ministru zdravlja Zlatiboru Lončaru 

šest ambulantnih vozila, namenjenih zdravstvenim ustanovama širom Srbije, kako bi mogle efikasnije da 

odgovore na pandemiju i spremnije dočekaju krize u budućnosti. 

Ambulantna vozila, opremljena savremenim aparatima, deo su donacije od 11 vozila, koje je obezbedila 

USAID za zdravstvene ustanove, a koristiće ih Opšta bolnica Jagodina, domovi zdravlja Bogatić, Kraljevo, 

Vranje i Svrljig i Specijalna bolnica za nespecifične plućne bolesti Sokobanja. 

Lončar je istakao da je danas važan dan za srpsko zdravstvo i sve koji rade u njemu, i zahvalio 

ambasadoru 

AD i UNDP-u. 

"Ostvaruje se zajednički projekat SAD i UNDP vredan milion dolara, za zdravstveni sistem Srbije, čiji je 

jedan deo i ovih šest vozila. Još pet vozila trebalo bi još da stignu", rekao je Lončar. 

On je dodao da se sve promenilo i da ništa više neće biti isto kao pre korona virusa, krize koja se, kaže, 

možda i desila kako bismo svi shvatili da ćemo morati da budemo jedinstveni i da delujemo zajedno, jer 

samo tako možemo da se izborimo sa izazovima. 

"Zato pozivam sve da zajednički radimo, jer porblem nije rešen ako ga rešimo samo u svom dvorištu. Mi 

smo već više od 400.000 vakcina podelili komšijama, prijateljima kojima je neophodno i nastavićemo 

dalje, jer kad i oni budu rešili probleme, znaćemo da smo blizu dana povratka životu bez pandemije", 

istakao je Lončar. 



 
 

On je dodao da je u sanitetima oprema koja bukvalno u minutima spasava živote. 

"Da takve opreme nije bilo na fudbalskoj utakmici pre dva dana, kada je došlo do srčanog zastoja kod 

jednog igrača, on danas ne bi bio živ", ukazao je Lončar na značaj opremeljenih ambulantnih vozila koje 

su od danas na raspolaganju u Srbiji. 

Kako je rekao, te "pokretne bolnice" biće u manjim sredinama, posebno u onima sa velikom 

razuđenošću, u kojima treba mnogo da se dođe do pacijente, da mu se ukaže pomoć... 

Ambasador SAD Entoni Godfri istakao je da su SAD tokom pandemije prikuplie više od 4,7 miliona dolara 

dodatne pomoći Srbiji u borbi protiv kovida. 

"Bili smo partneri SZO u nabavci medicinske opreme, opreme za testiranje, trijažnih kontejnera za kovid 

bolnce u Srbiji i sve smo to radili u tesnoj saradnji sa Vladom Srbije", rekao je Godfri. 

On je dodao da visoko ceni pomoć koju su na početku pandemije SAD-u ponudili srpski lideri. 

"Hvala Vladi Srbije što je zajedno sa Er Srbijom pomogla da se ljudi vrate u Ameriku, kao i za vakcinaciju 

za pripadnike diplomatske zajednice", rekao ej Godfri. 

On je ukazao da je pandemija pokazala koliko je važna zdravstvena zaštita, dodajući da je zdravstvo u 

svim zemljama pretrpelo pritisak, te da je potreba da se u njega investira nikada jača. 

Ambasador je najavio da će u okviru projekta "Zajedno protiv kovida" domovima za stare širom zemlje 

biti uručeni tableti i televizori kako bi stanari mogli bezbedno da budu u kontaktu sa svojim porodicama. 

Svim medicinskim radnicima koji su se našli na prvoj liniji odbrane od kovida 19. Godfri je poručio: 

"Hvala vam, bili ste neverovatni". 

Primopredaji ispred Palate Srbija prisustvovala je i stalna predstavnica Programa Ujedinjenih nacija za 

razvoj u Srbiji (UNDP) Fransin Pikap, koja je navela da je kovid kriza bez presedana, koja je ostavila velike 

posledice na živote, zdravstvo, ekonomiju, životnu sredinu 

"Sada se čini da se ta kriza bliži kraju, ali bio bi rizik ako bismo se posle pandemije vratili na život po 

starom, ne uzimajući u obzir pouke", rekla je Pikap. 

Kako je dodala, tokom pandemije prepoznali smo svi značaj zdravstvenog sistema, snažnog društva, 

solidarnosti i poverenja, koliko je važno da ne preterujemo u eksploataciji životne sredine, ali i koliko su 

moćni digitalni alati. 

"Vozila koja doniramo danas doprineće da zdravstveni sistem može da odgovori na hitne situacije. Neka 

će otići u manje, udaljene, ruralne opštine, koje možda nemaju usluge koje su potrebne građanima, a 

važno je da svi imaju zdravstvenu zaštitu, gde god živeli, da niko ne bude izostavljen", rekla je Pikap. 



 
 

Ona je navela da je ključna poruka UNDP-a, kada se govori o budućnosti i kako vratiti ono što je 

uništeno, da to ne može da se obezbedi ekonomskim radom na štetu i po cenu životne sredine, već da 

oporavak mora da bude - zeleni oporavak. 

"Zato imamo deo projekta za nabavku opreme za bezbedno odlaganje medicinskog otpada", rekla je 

ona. 

Direktor Doma zdravlja Bogatić Aleksandar Martinović zahvalio je na donaciji, rekavši da će ona 

doprineti boljem radu hitne službe. 

 


